
Rada Gminy w Waśniowie

Protokół nr XIV/2019
z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie

odbytego w dniu 22.11.2019 r.

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. Obrady
rozpoczęto 22 listopada 2019 o godz. 09:05, a zakończono o godz. 11:29 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.
Obecni:
l. Tadeusz Buczkowski
2. Janusz Bugajski
3. Mirosław Chamera
4. Krzysztof Chojnacki
5. Janusz Jop
6. Marek Kaczmarski
7. Piotr Kwaśniak
8. Dariusz Nowak
9. Andrzej Ostatek
10. Łukasz Pawłowski
11. Mariusz Sala
12. Danuta Serwicka
13. Krzysztof Surowiec
14. Małgorzata Ślusarz
15. Malger<:ata ',lherek

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył czternaste posiedzenie Rady
Gminy, dziesiąte tegoroczne i poprosił o sprawdzenie quorum.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad
Przewodniczący na podstawie sprawdzenia quorum uznał posiedzenie za prawomocne,

gdyż na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 14 Radnych.
Przewodniczący powitał obecnych na posiedzeniu: Wójta Gminy Krzysztofa Gajewskiego,

Skarbnik Bogumiłę Bugaj, Kierownika Referatu Technicznego Marka Kołodzińskiego,
inspektor Milenę Miśkiewicz oraz radnych.

3. Przyjęcie porządku obrad
Przewodniczy poinformował, iż w związku z dynamicznym rozwojem sytuacji od ostatniej

komisji złoży wniosek formalny, aby w proponowanym porządku obrad znieść pkt. 11
"Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek, zasad poboru oraz terminu oraz
płatności opłaty targowej", gdyż opłata ta nie będzie zmieniana, a w miejsce tego punktu
wprowadzić projekt "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian
w budżecie gminy na 2019 rok". Sytuacja jest podyktowana pilnym przesunięciem. Poprosił
Skarbnik o krótkie zreferowanie projektu uchwały.

Skarbnik wyjaśniła, że wszyscy otrzymali przedłożony projekt. Uzasadnieniem
wprowadzenia jest przeniesienie 25 000 zł w ramach wydatków majątkowych
z przeznaczeniem na zakup przepływomierza dla oczyszczalni ścieków w Mirogonowicach.
Jest to konieczne z uwagi na warunek postawiony przez Polskie Wody, aby móc otrzymać
pozwolenie wodnoprawne.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos na ten temat. Zgłoszeń nie było.



Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie.
Głosowano wniosek w sprawie:
zniesienia punktu II "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek, zasad
poboru oraz terminu oraz płatności opłaty targowej" i wprowadzenia w to miejsce projektu
"Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019
rok".
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: I
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Przewodniczący złożył drugi wniosek formalny, aby w punkcie 22 wprowadzić projekt
uchwały "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 11/9/2018 Rady
Gminy Waśni ów z dnia 12 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów
na 2019 rok". Poprosił p. Miśkiewicz o zreferowanie projektu uchwały.

Pani Miśkiewicz wyjaśniła, że zmiana jest niewielka, ale istotna. Chodzi o zmianę kwot w
załączniku do Programu - z punktu, który dotyczy wynagradzania członków Gminnej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zostałoby przeniesione 600 zł na punkt, który
dotyczy opłacenia dyżurów psychologa. Istnieje obawa, że w grudniu mogłoby zabraknąć
środków na wypłatę za pracę psychologa, dlatego trzeba zabezpieczyć te pieniądze już teraz.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Dodał, że sprawa jest jasna - budżet
się nie zmienia. Zgłoszeń nie było.

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie.
Glosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia w punkcie 22 projektu uchwały "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawIe
zmiany uchwały Nr IV9/2018 Rady Gminy Waśniów z dnia 12 grudnia 2018r. w sprawie
przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów na 2019 rok".
Wvniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: I
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.
Porządek obrad po zmianach:

l. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum
2. Stwierdzenie prawomocności obrad
3. Przyjęcie porządku obrad
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.



6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zrman w uchwale
Nr lV/23/2018 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019 - 2023

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2019 rok

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta
stanowiącej podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Waśniów
w 2020 roku

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
środków transportowych

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2019 rok

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawIe Regulaminu utrzymania czystości
i porządku na terenie Gminy Waśniów

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłat

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą
środków komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na
terenie Gminy Waśni ów

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości
ciekłych

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Opieki nad Zabytkami Gminy
Waśniów na lata 2019-2022.

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania
i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków
jego funkcjonowania

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: motywacyjnego,
funkcyjnego, za warunki pracy, za wysługę lat oraz szczegółowe warunki obliczania
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych
zastępstw dla nauczycieli szkół, dla których Gmina Waśniów jest organem
prowadzącym

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 11/9/2018 Rady Gminy
Waśniów z dnia 12 grudnia 2018r. w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy
Waśniów na 2019 rok

23. Sprawy różne
24. Zakończenie obrad



Przewodniczący poddał porządek obrad wraz ze wprowadzonymi zmianami pod
głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
Przewodniczący przypomniał, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony przed

rozpoczęciem obrad oraz był dostępny w biurze Rady Gminy. Zapytał, czy ktoś chce zabrać
głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.
Wójt Gminy dokonał szczegółowego sprawozdania z prac i spotkań wykonanych

w czasie pomiędzy sesjami, poruszył m.in. następujące kwestie:
- poinformował, że przed komisjami razem z radnymi objechali teren, wiz)1owali

inwestycje, które są w trakcie realizacji m.in.: termomodernizacja obiektów w Mominie,
fotowoltaika, prace na obiektach parkingowych przed ośrodkiem i remizą w Garbaczu, byli na
drodze, która została wykonana ze środków z Funduszu Dróg Socjalnych, obiekcie straży
pożarnej w Witosławicach;

- spotkanie w sprawie kursów autobusowych, wysłano pismo dotyczące kursów przez
Nosów do Kotarszyna o godz. 6°° i 15°5 i z powrotem, na razie nie ma żadnej odpowiedzi.
Drugą prośbą było uruchomienie ewentualnie I lub 2 kursach do Wałsnowa przez Nowy
Skoszyn i z powrotem do Ostrowca o 6°° i 15°5• Na razie nie ma odpowiedzi, rozmawiał przez
telefon z właścicielem firmy, mają dość duży :koncert życzeń" z różnych stron
a przedstawienie przejazdu wymaga miesięcznego wyprzedzenia. Patrzyli jak wygląda droga.

- pismo do Katńny, aby kurs, który jeździ do Piotrowa wjeżdżał do Waśni owa i Nosowa,
ponieważ część osób dochodzi na przystanek do Piotrowa. Również byli na tej trasie, na razie
nie ma odpowiedzi. Umówili się na spotkanie.



- otrzymanie analizy z PKS Ostrowiec Św. w sprawie rentowności kursów: autobusy do
Ostrowca przez Czażów: koszt kilometra wynosi 2,58 zł a przychód z km 0,19zł, deficyt
wynosi prawie 5 tys. zł miesięcznie; kurs do Wronowa koszt l km 2,60 zł przychód 0,12z1.
Przez miesiąc na 4 kursach do Czażowa przejechało łącznie 101 osób. Mówią, że nie będą
wykładać takich kwot.

- wnioski mieszkańców, żeby "Katrina" dojeżdżała do Jeżowa, Boksyc, Slawęcic, nie ma
takiej możliwości, rozmawiał o intensyfikacji kursów ale będzie to dość duży problem

- przedstawienie przez PKS Ostrowiec prawie 12 kursów, które mogą też być nierentowne
i zniknąć z rozkładu jazdy. Propozycja, żeby kursy np. Kotarszyn- Ostrowiec, Ostrowiec-
Grzegorzowice, Momina -Ostrowiec, jest szansa, żeby dostać l zł z budżetu państwa a powiat
i samorząd dopłacą po 12% (po 6%) wtedy może utrzymają lub zintensyfikują te kursy. Jest
umówiony z Wicewojewodą na rozmowy w tej sprawie;

Przewodniczący poinformował, że obsługa techniczna prosi o przerwę w obradach,
ponieważ w transmisji nie ma głosu, dlatego ogłosił przerwę techniczną celem usunięcia
usterki.

Obrady wznowiono po przerwie, Pan Wójt poinformował dokończył informowanie
o kwestiach, które wydarzyły się między sesjami, m.in.:

- remonty dróg
• odbiory dróg: Momina, Witosławice, Wronów oraz Grzegorzowice, Nowy

Skoszyn, Czażów;
• droga w Czażowie przygotowywana;
• dzisiaj na terenie gminy działają 2 komisje z Urzędu Wojewódzkiego w sprawie

kwalifikacji odcinków do dróg powodziowych, zgłoszono 18-19 odcinków;
• drogi powiatowe: wchodzi firma na 3 zadania: (uzupełnienie nawierzchni poboczy

w Boksycach, uzupełnienie wyrwy na moście w Zajączkowicach oraz
w Prusinowicach na przepuście)

• , powiat ogłosił przetarg na drogę w Nosowie, termin wykonania 30.06.2020
- odbiory inwestycyjne: remiza OSP w Witosławicach, remiza OSP w Garbaczu, świetlica

w Grzegorzowicach - w trakcie odbioru technicznego;
- prace na budynku remizy w Mominie;
- termomodernizacja;
- od 1.11.19r. uruchomiony gabinet ginekologiczno-położniczy,
- propozycja NFZ na podpisanie aneksu dotyczącego ograniczenia środków ze

stomatologii i przesunięcie je na stomatologię w szkołach w ramach podpisanego kontraktu;
- problemy z niedoborem lekarzy, wypisywaniem recept
- zakup głowicy USG;
- likwidacja dzikiego wysypiska śmieci;
- zimowe utrzymanie dróg gminnych - przetarg wygrała firma TRANS-MAT;
- działania, zamówienia prowadzone przez straże pożarne ze środków prewencji oraz

dofinansowania;
- rewitalizacja;
- złożenie wniosku na miasteczko ruchu drogowego przy PSP w Waśniowie;
- fotowoltaika oraz panele solarne;
- oferty dla szkół: dodatkowe zajęcia sportowe dla szkól: Szkolny Klub Sportowy oraz

program "Umiem pływać" dla klas I-III;



- nieodplatne przekazanie przez ZGGŚ na własność gminy nieruchomości, które
realizowane były w latach wcześniejszych w zadaniach: "Rozbudowa sieci kanalizacyjnej
w miejscowości Waśniów II etap, Pękosławice II etap, Strupice i Piotrów". Wartość mienia po
wybudowanie 3 539000 zł oraz zadanie w ramach rozbudowy sieci wodociągu grupowego,
budowanie sieci wodociągowej w miejscowości Kotarszyn, rozbudowa sieci wodociągu
grupowego w miejscowości Kowalkowice, budowa sieci wodociągowej w miejscowościach
Stryczowice, Kraszków, Roztylice, Roztylice- Witosławice" wartość prawie 2 000 000 zł;

- wątpliwości dotyczące programu w sprawie odbioru folii rolniczych, siatek, sznurków,
opakowań po nawozach itd.;

- przekazanie kondolencji od burmistrza Kuźni Raciborskiej dla rodziny zmarłego sapera;
- w niedzielę odbędzie się uroczystość 50-lecia Pożycia Małżeńskiego;
- gospodarka śmieciowa, wątpliwości dotyczące ustalenia wywozy 2 razy w miesięcy oraz

odpadów biodegradowalnych, windowanie cen;
- wykonanie projektu budżetu na 2020 rok, problemy ze spięciem budżetu ze względu

m.in. na: wzrost cen energii, niedoszacowanie oświaty, wzrost płacy minimalnej;
- Wójt podziękował radnym i sołtysom za pracę, wykonują przepusty, naprawy dróg

zgłoszone przez nich, m.in.: utwardzono destrukt na drodze w Nowym Skoszynie oraz
dogadano się w sprawie wiaty przystankowej w Kowalkowicach.

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale
Nr IV/23/2018 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019-2023.

Przewodniczący poinformował, że projekt był szeroko omawiany na komisjach
tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/23/2018
Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019-2023.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2019 rok

Przewodniczący poinformował, że projekt był szeroko omawiany na komisjach
tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019
rok.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta
stanowiącej podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Waśni ów w 2020 roku

Przewodniczący poinformował, że projekt był szeroko omawiany na komisjach
tematycznych. Uzupełnił, że Urząd Gminy otrzymał pismo od Świętokrzyskiej Izby Rolniczej
w Kielcach z dnia 19 listopada 2019 r., z którego wynika, że do proponowanej uchwały nie ma
uwag. Świętokrzyska Izba Rolnicza uzasadnia decyzję tym, że widząc trudną sytuację
w rolnictwie ze względu na niekorzystne warunki atmosferyczne i spadek cen produktów
i płodów rolnych na wielu rynkach rolnych, uznaje za zasadne obniżenie średniej ceny skupu
żyta do celu wymiaru podatku rolnego. Decyzją podjętą na komisjach tematycznych z 58,46 zł
przedstawioną przez Świętokrzyską Izbę Rolniczą, Rada Gminy postanowiła obniżyć jeszcze
do 42 zł.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowano no sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej
podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Waśniów w 2020 roku.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: l, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (I)
Krzysztof Surowiec
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty.

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos i poinformował, że projekt był szeroko
omawiany na komisjach tematycznych, długo analizowano zawiłości i proponowane najniższe
i najwyższe kwoty. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawIe określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: l
Wyniki imienne:
ZA (14)



•

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
środków transportowych

Przewodniczący poinformował, że projekt był szeroko omawiany na komisjach
tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod glosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. II. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2019 rok

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był omawiany podczas tej sesji
w czasie punktu 3. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019
rok.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: l
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (l)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości
i porządku na terenie Gminy Waśniów

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości porządku na
terenie Gminy Waśni ów.
Wyniki głosowania
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ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dańusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Przewodniczący przypomniał, że prawdopodobnie będą czekały gminę duże podwyżki, nie
zależy to od nas, dzieje się to w całym kraju. Wzrastają wymogi - niektóre są niekorzystne
i niezrozumiałe dla gminy, tak jak już była mowa np. o odpadach biodegradowalnych. W 99%
Gmina składa się z obszarów wiejskich. Niestety, muszą ponosić koszty i się przystosowywać.

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Poinformował, że ta tematyka była
szeroko omawiana na komisjach tematycznych. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący podjął
projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały zostal przyjęty jednogłośnie .

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłat

Kierownik M. Kołodziński, wyjaśnił, że stawka opłat, jaką ponoszą mieszkańcy, nie ulega
zmianie. Uchwała została dostosowana do wymogów zapisu ustawowego, tzn. nie występuje
już teraz opłata za odbiór odpadów niesegregowanych - zmieniła swoją nazwę, jest to tzw.
opłata podwyższona. Ustawa ograniczyła możliwość niesegregowania, w tej chwili nie
występuje już taka forma. Będzie się to wiązało ze złożeniem deklaracji przez osoby, które
dotychczas wykazywały, że nie chcą segregować odpadów. Jeżeli ktoś tego obowiązku nie
będzie realizował, będzie stosowana opłata podwyższona na podstawie decyzji
administracyjnej. Forma wyboru zniknęła.

Więcej zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłat.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: l
Wyniki imienne:
ZA (14)
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Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Lukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwieka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GLOSU: O, NIEOBECNI: l
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą
środków komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie
Gminy Waśniów

Przewodniczący poinformował, że ten temat był szeroko omawiany na komisjach
tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą środków
komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy
Waśniów.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: l
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwieka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
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Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Opieki nad Zabytkami Gminy
Waśniów na lata 2019-2022.

Przewodniczący poinformował, że temat był szeroko omawiany na komisjach
tematycznych. Wójt wystąpił z propozycją obejrzenia prezentacji przed głosowaniem.
Przewodniczący poprosił o projekcję.

Prezentację dotyczącą Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Waśniów na lata 2019-
2022 zaprezentował Kierownik M. Kołodziński. Poinformował, że program sporządzany jest
co 4 lata a co 2 lata sporządzane jest sprawozdanie z tym związane. Ustawa o ochronie
zabytków i opiece nad zabytkami stanowi, że opiece podlegają bez względu na stan
zachowania zabytki ruchome, nieruchorne, zabytki archeologiczne. W Gminnej Ewidencji
Zabytków zawiera 90 kart zabytków nieruchornych (?) oraz 791 zabytki, stanowiska
archeologicznych. Do ewidencji wliczono wszystkie krzyże i figury przydrożne, co da
możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych na ich renowację. W latach poprzednich udało
się wykonać renowację figur w Garbaczu, Janowicach, Mominie - koszt takiego zadania to 25-
30000 zł, co jest bardzo trudne dla budżetu, dlatego w taki sposób istnieje możliwość poprawy
sytuacji tych obiektów. W ewidencji zostały uwzględnione: dwór
w Czajęcicach ( w pewnym stopniu przebudowany, realizacja pod nadzorem konserwatora
zabytków), park podworski w Garbaczu (na wydzielonej część parku realizowana jest
inwestycja budowy remizy, wszystkie działania są konsultowane z konserwatorem), kaplica
w Witosławicach, kościół, folwarki podworskie i czworak w Grzegorzowicach, Mominie,
Waśniowie, krzyże przydrożne m.in. w Jeżowie, Kotarszynie, Nosowie, Pękosławicach,
Prusinowicach, park w zespole podworskim w Mirogonowicach, kościół w Mominie, dwór
w Nagorzycach, park podworski w Sarniej Zwoli. Nie ma sołectwa, które nie miało by
przydrożnego krzyża lub figury. Są to w większości krzyże dziękczynne, ufundowane przez
mieszkańców. Kierownik zauważył, że muszą zwrócić uwagę mieszkańcom, że zabytki
wprowadzone do Gminnej Ewidencji Zabytków nie mogą być samodzielnie odnawiane, bo
niektóre zostały w ten sposób zniszczone a wartość ograniczona, odtworzenie stanu
pierwotnego może być bardzo kosztowne. Dodał, że do zespołu zabytków ruchomych należy
przypisać 3 zidentyfikowane obiekty rzeźby ludowej: drewniana figura Chrystusa
dźwigającego krzyż znajdujące się przy wejściu na Górę Witosławską ujęta
w ewidencji oraz 2 drewniane rzeźby w zbiorach muzealnych: Chrystus frasobliwy
z Grzegorzowic w zbiorach Państwowego Muzeum Etnograficznego w Krakowie oraz św. Jan
Nepomucen odnaleziony w 1975 r w Boleszynie w zbiorach Muzeum Historyczno-
Archeologicznego w Ostrowcu Św.
Kierownik wyjaśnił, że teren gminy należy do jednego z najbardziej licznych w stanowiska
archeologiczne, które zostały opracowane i przygotowane na podstawie archeologicznego
zdjęcia Polski. Do dziedzictwa niematerialnego zaliczają się również nazwy geograficzne
miejscowości, zwyczajowe. Najstarsze miejscowości na terenie gminy to m.in Momina, Jeżów,



Nosów, Garbacz, Milejowice, Witosławice, Boksyce, Boleszyn. Ochronie podlegają również
nazwy przysiółków: Gorzelnia część Dobruchny, Górki - Pękosławice, Folwark - Czajęcice,
Jopówki - Wronów.
Kierownik poinformował, że zabytki wpisane do rejestru zabytków nie budzą zastrzeżeń za
wyjątkiem zespołów parkowych, bo są to pozostałości tych zespołów. Stan parków na terenie
gminy jest dostateczny lub zły, wymaga zabiegów pielęgnacyjnych, część obiektów wpisanych
do ewidencji zabytków cechuje zły stan techniczny i wymaga renowacji, znacznych nakładów
finansowych.

Wójt odniósł się do słów Kierownika, mówiąc, że wspomniany program jest kwestią
daleko idącą. Jest możliwość pozyskiwania środków nie tylko przez nasze zabytkowe parafie,
ale również przez inne obiekty, o których była mowa. Są różne fundusze wsparcia, od
Konserwatora Zabytków, przez Fundusz Dziedzictwa Kulturowego, a także przez środki, które
są wpisane do ochrony zabytków chrześcijaństwa. Jest to pev,nego rodzaju możliwość
pozyskania środków zewnętrznych, które będą wspierać prowadzenie renowacji czy
zabezpieczenia. Obiektów na terenie Gminy jest bardzo dużo, nie zostały tu pokazane
wszystkie, są obiekty, które są bardzo zniszczone. Jeśli nie poczynimy odpowiednich kroków
w tej sprawie, te obiekty znikną bezpowrotnie. Wspomniał o krzyżu w Worowicach,
o obiektach w Boleszynie i Garbaczu. Gmina jest po rozmowie z Konserwatorem Zabytków,
niektóre obiekty są usytuowane w miejscach bez możliwości dojścia lub dojazdu - trzeba by je
przenieść w inne miejsce. Takie możliwości również istnieją. Trzeba podkreślić, że te krzyże
czy kapliczki przydrożne były usytuowane dla różnych celów, m.in. dla upamiętnienia jakiegoś
wydarzenia, np. zniesienia pańszczyzny, upamiętnienia śmierci kogoś na rozdrożu czy też
w miejscu, gdzie znajdowały się szlaki transportowe, komunikacyjne. To są rzeczy bardzo
istotne, dlatego chcą ocalić je od zniszczenia.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Waśni ów
na lata 2019-2022.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: I
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania
i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego
funkcjonowania

Głos zabrał Wójt, który chciał sprecyzować, że 19.07.2019 r. była zmiana ustawy
o pomocy społecznej oraz ustawy o ochronie zdrowia psychicznego. Zaczęła ona obowiązywać
od 04.10.2019 r., zgodnie z tym art. 97 tego zapisu ustawy z 12.03.2019 r. o pomocy społecznej
musi mieć nowe brzmienie - w przypadku osoby bezdomnej skierowanej do schroniska czy
osoby mającej powikłania zdrowotne musi być określone zadanie wsparcia w zależności od
kryterium dochodowości. Jest to sprecyzowane, tabela obrazuje, w jakim przypadku kryterium
występuje dana forma odpłatności. Zachodzi pilna konieczność dostosowania tych zapisów
w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszonych odpłatności w ośrodkach wsparcia do
aktualnie obowiązujących zapisów ustawy.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.



Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: I
Wvniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśni ak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia

Przewodniczący poinformował, że temat był szeroko omawiany na komisjach
tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: I
Wvniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego,
za warunki pracy, za wysługę lat oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli
szkół, dla których Gmina Waśniów jest organem prowadzącym

Przewodniczący poinformował, że temat był szeroko omawiany na komisjach
tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos.

Wójt poinformował, że ten regulamin, który jest przedstawiony, dotyczy jednej zmiany,
ponieważ z mocy ustawy została zmieniona godzina wychowawcza dla klas l-VIII, natomiast
nauczyciel opiekujący się oddziałem przedszkolnym należy do decyzji san10rządu
prowadzącego - przyjmują wysokość prowadzenia wychowawstwa w oddziale przedszkolnym
to kwota 300,00 zł.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz
szczegółowe warunki przyznawania dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki
pracy, za wysługę lat oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli szkół, dla których
Gmina Waśniów jest organem prowadzącym.



Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: I
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz l3uczkowski, Janusz Bugajski, Miroslaw Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/9/20 18 Rady Gminy
Waśniów z dnia 12 grudnia 2018r. w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów
na 2019 rok

Przewodniczący poinformował, że temat został szczegółowo zreferowany przez inspektor
M. Miśkiewicz podczas tego spotkania przy okazji omawiania punktu nr 3. Zapytał, czy ktoś
chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV9/2018 Rady Gminy Waśni ów
z dnia 12 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów na 2019 rok.
Wyniki glosowania
ZA: 14, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: I
Wyniki imienne:
ZA (14)
Tadeusz Buczkowski, Janusz l3ugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz
NIEOBECNI (I)
Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 23. Sprawy różne
Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos.
Zgłosił się pan Wójt i poinformował, że będą się przygotowywać ponieważ znane są

pewne założenia, ale nie wiadomo w jakiej wielkości, w jakich obszarach będą możliwości
wsparcia finansowego. Pierwsze to szkolenie i pokazanie działań w Europejskim Funduszu
Społecznym (EFS). Przygotowali projekt i są na liście rezerwowej, jeśli chodzi o pobyt dzienny
dla seniorów, zabezpieczenie obiektu w Janowicach. Nie odchodzą od tego, próbują stworzyć
pewną funkcjonalność obiektu, ale zastanawiają się również nad wprowadzeniem klubu
dziecięcego na bazie możliwości, jakie centralnie daje Waśniów - mają tutaj miejsce, obszar,
który można w tym celu zagospodarować. Jest robiona analiza, ile osób byłoby chętnych, aby
mogli stworzyć taki klub. Jako samorząd wiejski nie kwalifikują się do pewnych programów
(np. szkoły zawodowe), ale w wielu innych obszarach mogą pozyskiwać środki.

Wójt podkreślił, że na Konwencie Wójtów i Burmistrzów będą podejmować jako
przedstawiciele samorządu województwa stosowne wystąpienie do władz centralnych oraz
Wojewody, Marszałka - żeby nie było ograniczeń dla samorządów, jeśli chodzi o formę
wsparcia i proszą o możliwość zgloryfikowania udziału samorządów w budowie dróg
samorządowych. W województwie mazowieckim wszystkie samorządy dostały 80% funduszu
dróg samorządowych, natomiast w naszym województwie jest to 50-80%, co jest
niezrozumiałe, niezrozumiałe jest też jak w niektórych gminach, droga w jednym ciągu
komunikacyjnym otrzymała 50% dofinansowania w jednej gminie a 80% w drugiej. Będą



mówić o tym, żeby nie ograniczać dochodów samorządów, jeśli chodzi o subwencję oraz
obciążenia kolejnych działań związanych z funkcjonowaniem gmin. Małe gminy, które mają
dochody własne na poziomie 5 000 000 zł, jest to ok. 16- ł 7% wszystkich dochodów. Nie mają
innych wariantów pozyskania środków z zewnątrz. Niski dochód gminy ogranicza możłiwości
inwestycji. Jeżeli z własnych środków mają dołożyć do szkoły prawie 2 500 000 mln, to bardzo
zawęża możliwości, jeśli chodzi o obszary, które chcą zmodernizować. Nie ma samorządu,
który powiedziałby, że subwencja jest wystarczająca. Przygotowują materiał pokazujący gdzie
widzą zagrożenie w wielu obszarach. Wiełe gmin jest zadłużonych, niektórzy nie mają
zdolności kredytowych. Niektórzy mają taki probłem, że jeśłi nie podwyższą zdecydowanie
podatków, to już zaciągnięte kredyty, nie dają im zdolności do funkcjonowania. Każdą
złotówkę będą oglądać, ałe muszą ją mieć

Przewodniczący zabrał głos i poinformował, że część spraw, które miał poruszyć, zostało
omówione przez Wójta: łustro w Prusinowicach, które będzie zainstalowane,
a zostało ono uszkodzone w niewyjaśnionych okolicznościach. Czekają również na przyczółek
na mostku na drodze powiatowej aby nie runął, ponieważ jest tam poważne ugięcie, które się
zwiększa. W przypadku ulewnych deszczy, istnieje realne zagrożenie, że przyczółek się
przewróci, bo jest poważnie odchylony. Ustalił z Kierownikiem, że będzie pismo i odpowiedź
oraz kontakt z panem z Wojciechowic, który poruszał on temat systematycznego zalewania
błotem drogi i przełewania się na jego posesję.
Dwukrotnie rozmawiał z Wójtem o ośrodku zdrowia, na których poruszono kwestie dotyczące
płynności przyjmowania i czasu oczekiwania na wizytę lekarską oraz powtarzania,
wypisywania recept. Wójt ma wdrożyć ułepszenia, czekają na efekty. Jeszcze nie ma fali
zachorowań na grypę, która co roku nas nawiedza, chodzi tu o usprawnienie pracy ośrodka.

Radny Kwaśniak wystąpił z propozycją, aby w Radzie Społecznej uczestniczyli radni,
żeby jako wysłannicy osób na nich głosujących, wiedzieli, jak wygłąda sytuacja ośrodka
i pacjentów. Wydaje mu się, że dobrze by było, żeby wszyscy w takiej Radzie Społecznej
mogli uczestniczyć.

Wójt odpowiedział, że Rada Społeczna ma swoje zadania, jest Komisja zdrowia czy Sesja
Rady Gminy i na Radzie Społecznej będzie uczestniczyć Rada Gminy. Rada Gminy
a właściwie Komisja zdrowia jest po to aby omawiać wszystkie spawy, aby rozłiczać Radę
Społeczną z powołania. Pani Kierownik ośrodka zdrowia może udzielić informacji czy wiedzy
na ten temat, dostała stosowne polecenia o przygotowanie odpowiedzi na tematy poruszane na
komisjach. Ma to być rzeczowo i konkretnie przygotowane i nie tyłko na Radę Społeczną ale
również odpowiedź na wnioski składane przez radnych podczas ostatniej Komisji. Wójt dodał,
że również nie wiedział o kwestii braku zabezpieczenia.

Przewodniczący podsumował, że może być zwołana Komisja zdrowia i wtedy można
obradować. Zapytał, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było.

Ad. 24. Zakończenie obrad
Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji, a następnie zamknął
czternaste posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. Obrady zakończono o 1129.

Przygotowała:
~e/;
Anna Dudek

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl

pr~ł:

~amera
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